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Protokół nr IX/24 

z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła się  

w dniu 30 grudnia 2025 roku o godz. 16:00  
 

W sesji uczestniczyli: 

• Radni Rady Miejskiej w Bojanowie: 

Andrzejewski Maciej 

Bartkowiak Jarosław 

Broniarz Alina 

Gackowska Katarzyna 

Jasińska Marlena 

Kąpielski Maciej 

Kubis Jan 

Kuczyńska Daria 

Panasewicz Anna 

Rado Jarosław 

Sikora Tomasz 

Szczepaniak Ewa 

Triebs Marcin 

Weber Norbert 

Zając Jan 

• Burmistrz Bojanowa Pani Paulina Wolsztyniak, 

• Zastępca Burmistrza Pani Katarzyna Sadowska 

• Skarbnik Gminy Pani Patrycja Kubiak, 

• Radca Prawny Pan Piotr Dubicki, 

• Kierownik Referatu Ewelina Zmuda,  

• Kierownik Referatu Justyna Walenczak 

• Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Aldona Łuczak,  

• Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Sportu Turystyki i Rekreacji Daria Głuszek,  

• Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Kuczyńska 

• p.o. kierownika ZWiK/ kierownik ZGKIM  Aneta Lewusz 

• Dyrektor Przedszkola im. Misia Uszatka w Bojanowie- Anna Busza- Noińska, 

• Dyrektor Szkoły Podstawowej im. bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie 

Małgorzata Świątek,  

• Dyrektor Przedszkola w Trzeboszu- Karolina Busza, 

• Radny Powiatu Rawickiego Maciej Jagodziński oraz Ireneusz Młynek,  

• Sołtysi, 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Dot. pkt. 1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcie sesji dokonał Pan Przewodniczący Marcin Triebs o godzinie 16:06. Po przywitaniu 

wszystkich przybyłych stwierdził, że na 15 ustawowych radnych w sesji uczestniczy 15 
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radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne 

decyzje. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy Panie/ Panowie radni zgłaszają wątpliwości  

i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji? 

Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń. 

Dot. pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Pan Marcin Triebs poinformował, że płynął wniosek od Burmistrza Bojanowa o 

wprowadzenie do porządku obrad uchwał w sprawie:  

1) Wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Bojanowo do spółdzielni 

energetycznej,  

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-2032,  

3) zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Powyższe wnioski stanowią złącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przystąpiono do głosowania. Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku 

obrad wnioskowanych projektów uchwał głosowało 15 radnych „za”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Więcej zmian nie wniesiono, w związku z powyższym porządek IX sesji Rady Miejskiej w 

Bojanowie przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Miejskiej w Bojanowie.  

3. Przyjęcie protokołu nr VIII/24 z sesji, która odbyła się w dniu 28 listopada 2024 roku  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmieniająca uchwałę Nr LXV/456/23 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 listopada 

2023 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Klubie Dziecięcym 

w Bojanowie oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie,  

b) w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na 

2025 rok, 

c) w sprawie przystąpienia Gminy Bojanowo do realizacji Programu Ministerstwa 

Rodziny i Polityki Społecznej " Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością dla 

jednostek samorządu terytorialnego - edycja 2025”, 

d) w sprawie planów pracy Komisji Stałych Rady na 2025 rok, 

e) w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2025 rok, 
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f) w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, 

g) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości nr ew. 221/3, nr 

ew. 267/1 i nr ew. 266/1 ob. Gołaszyn, na rzecz Województwa Wielkopolskiego, 

h)  wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Bojanowo do spółdzielni 

energetycznej, 

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-2032, 

j) zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok, 

k) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 

2025 – 2032, 

l) w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok.   

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie. 

 

Do pkt. 3. Przyjęcie protokołu nr VIII/24 z sesji, która odbyła się w dniu 28 listopada 2024 

roku. 

 

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 28 listopada 2024 roku nie 

wniesiono uwag pisemnych i ustnych, Przewodniczący Rady zawnioskował o przyjęcie 

powyższego dokumentu.  

Za propozycją Pana Marcina Triebsa głosowali wszyscy radni- 15 głosów „za” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Do pkt. 4. Informacja przewodniczącego Rady o jego działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował zebranych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Do pkt. 5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

 

Pani Paulina Wolsztyniak przedstawiła zebranym informacje o wydarzeniach, które miały 

miejsce w okresie międzysesyjnym oraz o wydanych zarządzeniach. Pisemna informacja 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmieniająca uchwałę Nr LXV/456/23 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 

30 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka 
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w Klubie Dziecięcym w Bojanowie oraz maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie, 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Justyna Walenczak.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

Uchwała Nr IX/53/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok zmieniająca 

uchwałę Nr LXV/456/23 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Klubie Dziecięcym w Bojanowie oraz 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

b) przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na 

2025 rok,  

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Joanna Kuczyńska.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

Uchwała Nr IX/54/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie w 

sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na 

2025 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

c) przystąpienia Gminy Bojanowo do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny 

i Polityki Społecznej " Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością dla 

jednostek samorządu terytorialnego - edycja 2025”,  
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Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Joanna Kuczyńska 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki. Autopoprawka została 

jednogłośnie przyjęta 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 

głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

Uchwała Nr IX/55/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie 

przystąpienia Gminy Bojanowo do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej " Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością dla jednostek samorządu 

terytorialnego - edycja 2025” stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

d) planów pracy Komisji Stałych Rady na 2025 rok,  

 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, który również został omówiony na 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady.   

 

Więcej pytań nie było, przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 
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Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

 

Uchwała Nr IX/56/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie 

planów pracy Komisji Stałych Rady na 2025 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

e) planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2025 rok, 

 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, który również został omówiony na 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady.   

 

Więcej pytań nie było, przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Uchwała Nr IX/57/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie planu 

pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2025 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

f) ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej, 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Patrycja Kubiak.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 
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Uchwała Nr IX/58/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie w 

sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

g) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości nr ew. 221/3, nr ew. 

267/1 i nr ew. 266/1 ob. Gołaszyn, na rzecz Województwa Wielkopolskiego, 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Ewelina Zmuda.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Uchwała Nr IX/59/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości nr ew. 221/3, nr ew. 267/1 i nr ew. 

266/1 ob. Gołaszyn, na rzecz Województwa Wielkopolskiego stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

h) wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Bojanowo do spółdzielni 

energetycznej,  

 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Ewelina Zmuda.  

 

Pan Maciej Kąpielski odniósł się do §2 pkt. 2 w jakim trybie zostanie statut uchwalony 

spółdzielni. Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała, że utworzenie spółdzielni może 

potrwać około 6 miesięcy.  

Pan Marcin Triebs zapytał o środki jakie powinny być przeznaczone w budżecie na 2025 rok. 

Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała, że wstępnie jest to kwota 45 tys.  

 

Więcej pytań nie było. Przestąpiono do głosowania. Uchwala został podjęta 13 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13,     PRZECIW: 1,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 
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Andrzejewski Maciej, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska Marlena, Kubis Jan, 

Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs 

Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

Przeciw: 1 

Bartkowiak Jarosław 

 

Wstrzymuje się: 1 

Kąpielski Maciej 

 

Uchwała Nr IX/60/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Bojanowo do spółdzielni energetycznej  

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-2032 

 

O zabrania głosu została poproszona Pani Patrycja Kubiak.  

Pytań do przedstawionej uchwały nie było.  

 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

Uchwała Nr IX/61/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-2032 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

j) zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok 

O zabrania głosu została poproszona Pani Patrycja Kubiak.  

Pytań do przedstawionej uchwały nie było.  

 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 
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Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

Uchwała Nr IX/62/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2024 rok stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

k) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2025 – 

2032, 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2025-2032 oraz uchwały budżetowej na 2025 rok zostanie omówiony w 

jednym punkcie, głosowanie odbędzie się w odrębnych punktach.  

 

O głos została poproszona Pani Patrycja Kubiak, która przekazała, że projekty uchwał zostały 

przekazane Radzie oraz omówione na posiedzeniu Komisji Stałej Rady. Dokumenty został 

przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zaopiniowania.  

Pani Skarbnik odczytała trzy opinie, które stanowią załącznik nr 15, załącznik nr 16, 

załącznik nr 17. 

 

W kolejnej części obrad  głos zabrali przewodniczący:  

- Komisji Rewizyjnej, 

- Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy Społecznej i 

Bezpieczeństwa Publicznego, 

- Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 

Wydając pozytywną opinię budżetu Gminy Bojanowo na 2025 rok.  

 

Głos zabrała Pani Patrycja Kubiak informując, że w związku z uwagami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, które został przestawione wcześniej zostały wprowadzone autopoprawki. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany, dokumenty stanowią załącznik nr 18 i załącznik nr 19. 

 

Pani Paulina Wolsztyniak odniosła się do tez zawartych w opinii Komisji Oświaty, Kultury, 

Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego, 

przedstawionych na komisji. Zapewniła, że „ w trybie ciągłym poszukiwane są możliwości 

pozyskiwania środków zewnętrznych na zadania inwestycyjne w placówkach oświatowych 

oraz jesteśmy otwarci na podjęcie budowy sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w 

Golinie Wielkiej, jeżeli będzie możliwość usytuowania tam takiego obiektu.”   

Pani Burmistrz omówiła przedstawioną prezentację na temat budżetu Gminy Bojanowo na 

2025 rok załącznik nr 20. 

 

Po prezentacji Pan Przewodniczący ogłosił przerwę o godzinie 18:28 do obrad powrócono o 

godzinie 18:40. 

 

Odnosząc się do przedstawionych dokumentów Pan Przewodniczący rozpoczął dyskusję.  

Głos zabrała Pani Ewa Szczepaniak „Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o budżet roku 2025, bo 

też tak na komisjach rozważaliśmy zapisy, finansowe wyniki po obu stronach jeżeli chodzi o 
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dochody, wydatki, przychody i rozchody. Tak jak widzimy są wskazane źródła dofinansowania, 

co podkreśla również Regionalna Izba. W głównej mierze jeżeli chodzi o przedsięwzięcia 

opieramy się na planowanych kredytach i pożyczkach. W latach kolejnych bądź też 

finansowaniu z innych źródeł, które są bardziej pewne bądź są planowane jeżeli chodzi o 

dysponenta środków, który te środki będzie przekazywał w trybie konkursów bądź w inny 

sposób, czy w trybie dotacji. I to co mnie niepokoi to ten zapis w opinii Rio, który mówi, że od 

roku 26, jeżeli minie nam rok 25, zrealizujemy to co mamy planowane. Od roku 2026 żadnej 

pożyczki, żadnego kredytu, bo tak to sobie przełożyłam, bo może dojść do niespełnienia 

wskaźników określonych tam w poszczególnych paragrafach ustawy o finansach publicznych. 

To też gdzieś musimy wziąć pod uwagę, że tak naprawdę wynik roku 2025 rzutuje na każdy 

kolejny rok działania i podejmowania decyzji co do przedsięwzięć. Przedstawione 

przedsięwzięcia w prezentacji tutaj omawianej przez Panią Burmistrz, one są fantastyczne, 

niemniej mieliśmy tylko kwoty dofinansowania, nie było tam kwot, które trzeba dołożyć, czy 

to jest 5%, czy to jest 20%, więc na to też należy zwrócić uwagę, że to nie była całkowita 

wartość. Czy na wkład własny, mniejszy, większy, posiadamy środki? Czy to faktycznie byłaby 

w założeniu kredyt i pożyczka na rok następny, czyli 2025, 2026 czy kolejny, bo tam były 

przedsięwzięcia, które wykraczają poza rok 2025. Niektóre już się dzieją, niektóre są nowe, 

zaplanowane, tak jak Państwo widzieliście. Mamy też taki fragment, który akurat też niepokoi 

troszeczkę. Jak Rio podkreśla, nie było dostatecznego czy dostatecznego dla Rio wyjaśnienia 

Burmistrza co do wydatków bieżących. One są w przyszłym roku wyższe, potem są niższe, 

potem znowu są wyższe. I jeżeli można by się odnieść, czy pani skarbnik, czy pani burmistrz 

do tego punktu, bo samo Rio mówi, że niedostatecznie, uważa, że nierzetelnie zostało 

wyjaśnione. To taki niepokój mój jeszcze na tą chwilę.” Pani Skarbnik odpowiedziała: „Jeżeli 

mogę do pierwszej części Pani wypowiedzi odnośnie tego, że nie będziemy mogli zaciągać 

zobowiązań, bo tak chyba to Pani zrozumiała. Nie do końca, bo my na kolejne lata od 2026 do 

2032 nie zaplanowaliśmy tych przychodów. Jeżeli będziemy chcieli zaciągnąć taką pożyczkę 

czy kredyt, czy zaplanować emisję obligacji, to oczywiście spłaty będą dostosowane tak do 

wieloletniej prognozy, żebyśmy my jako gmina i nasz budżet mogły to udźwignąć. W kolejnych 

latach, czyli od 2026 do 2032 jest margines do spłaty potencjalnych pożyczek, czy ogólnie 

mówiąc zaciągnięcia takich zobowiązań. Jeżeli byśmy nie byli w stanie w tym okresie 

wieloletniej prognozy, którą mamy teraz określoną, spłacić, bo kwoty na przykład byłyby 

wyższe, to wtedy w praktyce taką wieloletnią prognozę finansową się rozciąga na lata jeszcze 

następne i kolejne niż to, co mamy określone. Nie mamy też tego okresu wieloletniej prognozy 

finansowej, nie mamy aż takiego długiego w porównaniu do gmin o budżetach podobnych do 

nas. Także to po prostu, jeżeli będzie potencjalny taki instrument do zaciągnięcia, to on wtedy 

będzie odpowiednio tak do spłaty dostosowany, żebyśmy nie mieli problemów z uchwaleniem 

budżetu i z finansową płynnością. Jeżeli chodzi o drugą część Pani wypowiedzi odnośnie 

zastrzeżenia co do wielkości dochodów bieżących. W objaśnieniach do projektu budżetu i też 

wieloletniej prognozy finansowej zostało ujęte wyjaśnienie Burmistrza, że na rok 2025 dotacje, 

które otrzymujemy głównie od Wojewody Wielkopolskiego, są na bardzo minimalnym 

poziomie. Tam też jest w objaśnieniach taka tabela przedstawiona z latami historycznymi, jak 

to wygląda od 1 stycznia przez cały rok, odpowiednio w podziałach kwartalnych i półrocznych, 

jak to się zmienia. Dlatego ta różnica jest w tych dochodach i wydatkach bieżących, spadek i 

wzrost w roku 2026.” W dalszej części rozmowy Pani radna dodała: „To jeszcze do tych 

wydatków, tak żeby mnie tutaj trochę uspokoić i też wyjaśnić oczywiście, jeżeli mamy wydatki 

planowane w 2025 roku, zaokrąglę i bardzo tak uproszczę, na 5 milionów, czy tam na 50 

milionów, w 2026 na 46 milionów, czyli już o 4 miliony mniej, potem znowu więcej, to znaczy, 

że co? Bo wydatki bieżące to jest to, co mamy na funkcjonowanie, bez przedsięwzięć, tak?” 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że „tak”.  Pani radna dodała „czyli ten rok 26, gdyby coś poszło 

nie tak, bo tak mówimy, możemy to rozciągnąć, na to nie bierzemy też kredytów ani pożyczek. 
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A musimy uwzględnić wzrost wynagrodzenia jeżeli będzie, inflację jeżeli będzie, wzrost opłat 

za media jeżeli będzie, a jest w tej chwili na niższym poziomie. Ja rozumiem, że budżet 

pracujący może się zmienić i też w zależności od dotacji w 2025 pewnie będzie wyjściowa, 

inna w 2026, ale tak na dzisiaj patrząc na to, to jest to. Pani Skarbnik potwierdziła.  

Głos zabrał Pan Marcin Triebs : „To ja mam również pytanie do wieloletniej prognozy 

finansowej. Fragment sobie zacytuję z opinii Rio, jednakże też swoje własne obliczenia 

dołączę. Planowane wielkości budżetowe w latach objętych prognozą zapewniają 

przestrzeganie zasady dotyczącej relacji wysokości spłaty zadłużenia do dochodów gmin. Tak 

w skrócie to powiem, ten wskaźnik, o którym była mowa. Jednak regio zastrzega, że zostanie 

ona spełniona pod warunkiem, że gmina osiągnie prognozowane dochody bieżące i wydatki 

bieżące oraz zadłużenie gminy znacząco nie wzrośnie. No, czyli tutaj troszeczkę bym zmienił, 

że nieznacznie możemy się zadłużyć w kolejnych latach, przy tym, że zrealizujemy to wszystko 

w 2025 roku.” Pani Skarbnik odpowiedziała: „Zadłużenie może wzrosnąć, tylko do tego 

wskaźnika też się bierze spłaty, więc te spłaty mogą być odroczone np. w czasie. Są różne 

zasady i tak naprawdę je możemy określić w przetargu, który możemy organizować, czy 

zapytaniu ofertowym, w zależności o jakiej kwocie zadłużenia mówimy. Jeżeli my na przykład 

mamy na myśli pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, czyli te 

proekologiczne, to ta karencja też spłaty jest nie w danym roku, tylko w latach następnych, więc 

one dopiero w następnych latach spływają. Tutaj się Regionalna Izba odniosła do tego 

wskaźnika, że ta różnica między osiągniętym a dopuszczalnym wynik, ta różnica między tymi 

dwoma wskaźnikami wynosi ponad 1,5 punktu procentowego, więc dlatego tutaj czyni 

zastrzeżenia. Jest taka zasada, gdzie jeżeli ta różnica jest poniżej jednego, to są też zastrzeżenia. 

Inne instrumenty są wprowadzane w takich opiniach, mniej niż półtora i powyżej półtora. 

Dlatego tutaj jest tylko takie zastrzeżenie, że jeżeli nie będziemy osiągali takich, jak planujemy, 

dochodów i wydatków oraz spłat, no bo te rzeczy wchodzą, te pozycje wchodzą do tych 

wskaźników, o których Pan tutaj mówił, czyli w artykule 243 ustawy o finansach publicznych. 

” Pan Przewodniczący dodał: „Wykazują również, że w 2026 roku dochody bieżące gminy 

wzrosną aż o 10,24%, czyli o 5.230.144,76 w stosunku do planowanych dochodów bieżących 

w 2025 roku. Moje pytanie tutaj brzmi, skąd nagle taki wzrost?” Pani Skarbnik wyjaśniła: „To 

jest to, co przed chwilą tutaj z panią radną Szczepaniak wyjaśniałam, że w roku 2026 już w 

tych dochodach została jakby skalkulowana te dochody, które osiągamy na poziomie 2024 

roku. Chodzi mi o tą różnicę między początkiem roku, a końcem, czyli o wysokość dotacji, jak 

się zmienia w trakcie roku, bo to są dochody bieżące.” Pan Marcin Triebs kontynuował: „Czyli 

jak gdyby, bo to nie zostało uargumentowane do opinii RIO wysłanej, przynajmniej tak 

rozumiem to, co RIO napisało. ….. RIO zaznacza, że Burmistrz już w projekcie nie wyjaśnił, 

jakie konkretne działania w jakiej perspektywie czasowej zostaną podjęte, aby po roku 2024 

znacząco ograniczyć wydatki, czyli to jest to co radna Szczepaniak powiedziała.” 

Pan Ireneusz Młynek odniósł się do przedstawionej prezentacji i poprosił o wyjaśnienie czy 

będzie wybudowana nowy obiekt czy też plenerowa? Pani Katarzyna Sadowska „Obiekt miałby 

się znaleźć na terenie obecnego stadionu. Plan jest taki, aby to powstał budynek w prostokącie, 

prosty, ekonomiczny, z płaskim dachem, który wydzielałby dwie sale, czyli sale do siłownie i 

sale pod ćwiczenia, krótko mówiąc fitness. Nie mamy takiego miejsca. Dzisiaj osoby ćwiczące 

jest ich bardzo dużo, sporo, faktycznie zainteresowanie jest duże. Tak naprawdę ćwiczy na 

salce nad remizą w Bojanowie. Obiekt posiadałby w naszych zamierzeniach dwie szatnie 

damską męską, z toaletami damską męską, więc byłby to obiekt ogólnie dostępny jeżeli chodzi 

o Bojanowo.” Pan radny prosił o wygospodarowanie trzeciej sali na izbę pamięci. Pani 

Katarzyna Sadowska wyjaśniła: „. Pozwolę się odnieść do tego tematu również, bo temat 

znamy i wiemy, że takiego miejsca tak naprawdę w swoich zasobach nie mamy. Gmina nie 

posiada zbyt wielu budynków i takiej infrastruktury, która by do tego sprzyjała. Jesteśmy 

otwarci na wszystkie inwestycje proszę Państwa w pierwszej kolejności, na które możemy 
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pozyskiwać środki zewnętrzne. Musimy na to patrzeć, że nasz budżet nie jest ogromnym 

budżetem, jeżeli chodzi o to co Pani radna również zauważyła, jeżeli mówimy o zadłużaniu się, 

to zadłużanie się na inwestycje zawsze jest opłacalne. No i tu musimy mówić o ekonomii i 

gospodarności w taki sposób, że gmina nigdy tak naprawdę ze swoich środków nie będzie w 

stanie wykonać 10 czy 20 inwestycji w roku, ze źródeł zewnętrznych pozyskując środki już 

będzie mogła, bo wtedy te nasze środki będą dużo mniejsze. Tu pojawia się szansa składania 

wniosków i najpierw badaliśmy, jeżeli Pan właśnie pytał o ten budynek siłowni, że wpisuje 

nam się w program, o którym Pani Burmistrz mówiła dofinansowujący, jeżeli chodzi o środki 

europejskie w tym temacie. Są na przykład takie zadania, które tylko dotyczą aglomeracji 

powiedzmy wiejskich. Szukamy rozwiązań, gdzie moglibyśmy wykorzystać, czy to budowa 

sieci wodociągowej, czy modernizacja, czy też tak jak teraz, świetlica w Pakówce, bo też się 

wpisuje w program, na którym możemy pozyskać duże dofinansowanie ze źródeł 

zewnętrznych. Więc jak najbardziej, bardzo myślę, dobry pomysł, dobra uwaga. Już będziemy 

na pewno myśleć, gdzie taki teren ewentualnie mógłby się znajdować, czy takim 

dysponujemy.” 

Pani Daria Kuczyńska zapytała o budowę boiska piłkarskiego, nie dostaliśmy dofinansowania 

z programu na jaki został złożony wniosek? Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała: „my 

cały czas rękę na pulsie trzymamy. Za chwilę pojawią się dwa programy dotyczące orlików, 

modernizacji i budowy orlików. Powiem tak, też jesteśmy w trakcie tutaj rozważania. czy 

jesteśmy w stanie w jakikolwiek sposób, chociaż częścią elementu, czyli etapowania tego, o 

czym rozmawialiśmy, tej inwestycji, żeby cokolwiek wpisać pod te programy. Sprawdzamy 

założenia i sprawdzamy jakie są wytyczne i co możemy uzyskać i co jest nam potrzebne, jeżeli 

chodzi o dokumentację, łącznie z wizją modernizacji istniejącego Orlika. Bo też musimy 

pamiętać o tym, że to miejsce też wymaga już pewnych nakładów finansowych, więc jak 

najbardziej tutaj nie spuszczamy z tonu i cały czas czekamy na kolejny program, który też ma 

się pojawić, więc jeżeli będzie taka możliwość, że będziemy mogli łączyć dofinansowania, to 

jak najbardziej będziemy o nie występować.” 

Pan Marcin Triebs : „Co prawda troszkę zdezaktualizowała mi się moja lista ze względu na 

autopoprawkę, która wpłynęła, więc tutaj przepraszam za niektóre nieścisłości. Natomiast 

wydatki majątkowe ujęte w wieloletniej prognozie finansowej realizowane w 2025 roku. 

Mówię o tym, co było napisane w projekcie budżetu. Zarzut RIO był taki, że nie ma tego w 

wieloletniej prognozie finansowej, co zostało dzisiaj autopoprawką wprowadzone. Natomiast 

mamy takie punkty jak termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Bojanowie i teraz 

szacowany przez audytora wkład własny. Mówię o tych danych, które otrzymaliśmy jako radni 

na sesję z 9 października. Było tam wykazane, że wkład własny gminy Bojanowo ma być 

1.136.941 zł. Chodzi tutaj o podatek, mieliśmy tutaj podatek pokryć jako gmina, a reszta miała 

być dofinansowane. Natomiast na 2025 rok zaplanowano 100 tysięcy, tylko 100 tysięcy 

złotych. Czy tutaj ten milion, to będzie znowu wkład własny z naszego budżetu, czy znowu 

kredyt, to będzie zaplanowana w 26 rok. Ta inwestycja, mówimy teraz o wieloletniej prognozie 

finansowej, tak? Znaczy powiem tak, nie zostało to wykazane w wieloletniej prognozie 

finansowej, bo to RIO zarzuciło, więc widzimy tylko w budżecie zaplanowanym na 2025 rok 

100 tys. zł, gdzie wcześniej otrzymaliśmy informację, że wkład własny nasz musi wynieść 

ponad 1 mln 100 tys. zł.”  

Pani Patrycja Kubiak odpowiedziała:  „Tak, ale to zadanie jest zrealizowane w latach 2025-

2026.”  

Pan Marcin Triebs: „Dokładnie, teraz rozumiem. Wcześniej nie było tego w wieloletniej 

prognozie finansowej, autopoprawka to wprowadziła? „ 

Pani Patrycja Kubiak : „Tak, kwota jest, jeżeli dobrze pamiętam, to są kwoty wkładu własnego, 

czyli 23%, jeżeli dobrze pamiętam, to jest podatek VAT. Bo kosztem niekwalifikowanym jest 

podatek VAT. Przy założeniu, że będzie 23%.”  
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Pan Marcin Triebs: „ Wszystko się tutaj zgadza. Chodzi mi o tę różnicę, czyli na Szkołę 

Podstawową w Bojanowie różnica, czyli to, co będziemy musieli wyłożyć w 2026 roku, to jest 

ponad milion złotych. Analogicznie dla Szkoły Podstawowej w Golinie Wielkiej, to, co 

będziemy musieli wyłożyć, to jest ponad 190 tysięcy złotych, bo zaplanowaliśmy na 2025 rok 

30 tysięcy złotych, a 220 tysięcy to jest ten podatek. Przedszkole w Bojanowie budynek B, tutaj 

różnica nie jest duża, ponieważ wkład własny ma wynieść 33 952 zł, zaplanowano 30 tysięcy, 

więc mamy tutaj bardzo podobny wynik. Chodzi mi o informację, ponieważ w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na 2026 rok nie planujemy zaciągnąć żadnych zobowiązań, 

przynajmniej tak jest wskazane. Czy gdyby te projekty nam się udało, znaczy pozytywnie 

zostałyby zaopiniowane i te dofinansowanie byśmy dostali, będziemy zmuszeni jednak brać te 

kredyty w 2026 roku?” 

Pani Patrycja Kubiak : „ Tylko, że dofinansowanie będzie wpływało, najpierw wydatkujemy 

własne środki, później dofinansowanie, więc to dofinansowanie będzie pokazane jako dochody 

majątkowe w wieloletniej prognozie finansowej w momencie, kiedy wprowadzimy, kiedy 

otrzymamy takie dofinansowanie.” 

Pan Marcin Triebs: „Czyli najpierw wydatkujemy własne pieniądze. W żadnym punkcie nie 

było wykazane w jakiej ilości to będą pieniądze, czyli kolejne zobowiązania kredytowe będą w 

tym momencie?:  

Pani Patrycja Kubiak ; „Nie, jeżeli chodzi o rok 2026 to będzie kwota dofinansowania, którą 

otrzymamy w ramach tych złożonych wniosków, o które się staramy.  

Pan Marcin Triebs: A 2025?” 

Pani Patrycja Kubiak: „ A 2025 to są własne środki i one są ujęte w przychodach, które są 

określone wyłącznie kwoty w budżecie gminy na 2025 rok.”  

Pan Marcin Triebs: „Dobrze, bo nie do końca w tej tabelce nie było wykazane skąd mam mieć 

te pieniądze.” 

Pani Patrycja Kubiak: „W budżecie załącznik numer 5 przedstawia nam ogólną kwotę, jaką 

planujemy przychodów. …….. Planujemy kwotę ogólną przychodów z podziałem na źródła 

tych przychodów, czyli na kredyty, pożyczki, obligacje, nadwyżkę budżetową lub wolne 

środki. I taka jest zasada, nie mamy takiej szczegółowości po stronie przychodów, żebyśmy 

pokazywali na które pozycje, gdzie były zaciągane pożyczki. W trakcie roku, jeżeli te środki są 

potrzebne, uruchamia się je w procedurze, czy przetargowej, czy ofertowej, w zależności o 

jakiej kwocie mówimy takie zobowiązania. I sprawozdania z wykonania budżetu, wtedy 

Państwo szczegółowo mają informację, na co, gdzie i kiedy były zaciągane takie zobowiązania, 

a zanim jeszcze będą zaciągnięte te zobowiązania, to jeszcze jest uchwała intencyjna Rady o 

zaciągnięciu takiego zobowiązania.”  

Pan Marcin Triebs: „ Dobrze, to znaczy powiem tak, dlaczego dopytuję, ponieważ cały czas się 

opieram na załączniku nr 7 w budżecie gminy.”  

Pani Patrycja Kubiak: „ Tak, w załączniku nr 7 są przedstawione źródła finansowania, te które 

już mamy, a te które nie mamy są po prostu uwzględnione po stronie potencjalnych 

przychodów, które są jakby spójne z załącznikiem nr 5.” 

Pan Marcin Triebs: „ I tutaj sytuacja wygląda następująco, że co prawda mamy 

termomodernizację Szkoły Podstawowej w Bojanowie i środki własne w tym momencie są 

zaplanowane na 100 tys. zł i faktycznie tutaj nie będą kredytów zaciągniętych. Natomiast z tego 

co ja zrozumiałem, to z tej kwocie 5 mln 759 tys. i 30 zł, między innymi ta inwestycja powinna 

być już wykazana, że będzie zobowiązanie zwrotne tutaj finansowe?” 

Pani Patrycja Kubiak: „Nie do końca, dlatego, że my dofinansowania jeszcze nie otrzymaliśmy, 

więc my dofinansowania zwrotnego w postaci tych środków, o które się staramy w formie 

dofinansowania, nasz wniosek, nie możemy ich pokazywać, ponieważ nie mamy takiej umowy 

o dofinansowanie podpisanej.” 
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Pan Marcin Triebs: „Tak, tylko na komisji zostało nam powiedziane, że jeśli nie mamy 

zapewnionego finansowania zewnętrznego i chcemy zaplanować taką inwestycję w budżecie, 

na poprzednie moje pytania z komisji padła odpowiedź, że musimy to zaplanować właśnie w 

kredytach, pożyczkach, obligacjach i innych papierach wartościowych. A w tym podpunkcie, 

na Szkołę Podstawową w Bojanowie, nie mamy w ten sposób zaplanowanych tych środków. 

Więc jeśli Pani mi przed chwilą powiedziała, że mamy w projekcie budżetu zaplanowane jak 

gdyby pokrycie tej inwestycji, a tabelka mówi dla mnie coś innego, to nie rozumiem skąd, kiedy 

faktycznie otrzymamy pozytywną odpowiedź na ten wniosek, skąd będziemy mieli pieniądze 

na rozpoczęcie tej inwestycji.. I to starczy?” 

Pani Patrycja Kubiak: „Te 100 tys. złotych są środkami własnymi, tak wynika z dokumentacji 

kosztorysowej. Ja mówię tutaj o roku 2025, czyli ten wkład własny tylko. Tutaj w tej tabeli nie 

pokazujemy wydatków, które będą w latach następnych.” 

Pan Marcin Triebs: „Dobrze, a w wieloletniej prognozie finansowej, dzisiaj wprowadzonej 

autopoprawką, mamy tylko informację też, że w 2025 roku będzie wydatkowane 100 tys. zł, a 

jakie będą w kolejnych latach? Bo w autopoprawce tego nie widzę, co wpłynęło dzisiaj do 

Rady”  

Pani Patrycja Kubiak: „Musiałabym zerknąć w dokumenty, bo akurat nie wzięłam ich ze sobą, 

więc poproszę najwyżej o chwilę przerwy.” 

Pan Marcin Triebs: „Podpunkt drugi w załączniku numer dwa dodaje się przedsięwzięcia. 

Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Bojanowie. Okres realizacji 2025-2026. Limit 

wydatków 2025 rok, 100 tysięcy złotych. Łączne nakłady faktycznie są napisane. 5 mln 15 tys. 

993 zł. To jest wartość całej inwestycji. Przypominam, że gmina miała pokryć, czyli najpierw 

wyłożyć to wszystko, czyli w 2026 roku niespełna 4 mln 900 tys. będziemy musieli na początek 

inwestycji wyłożyć.” 

Pani Patrycja Kubiak: „ Niekoniecznie.” 

Pan Marcin Triebs: „To proszę mi to wyjaśnić.” 

Pani Patrycja Kubiak: „ Jeżeli wniosek zostanie pozytywnie zaopiniowany i dostaniemy 

dofinansowanie, zostaną wprowadzone zmiany do budżetu tak, żebyśmy pokazali to nie w 

przychodach, tylko pokazali to jako dochody majątkowe. Jeżeli chodzi o realizację zadania to 

harmonogram jakby realizacji wydatkowania środków to już jest po stronie wykonawcy, czyli 

w momencie kiedy będziemy już po otrzymaniu tego dofinansowania jest zorganizowany 

przetarg. Po terminach i tych wszystkich zasadach określonych w przetargu będzie wybrany 

wykonawca. Wykonawca wtedy określa termin, jakby harmonogram prac, tak żebyśmy mogli 

to wprowadzić, te wysokości wszystkie do budżetu i te płatności. To są na razie nasze plany w 

założeniu takim, że od stycznia ruszamy ze wszystkim. Czas pokaże czy w ciągu roku 

zmieścimy się w tych wszystkich terminach, czy nie będziemy musieli tego zadania przesuwać 

dalej. Przy założeniu oczywiście, że otrzymamy dofinansowanie w wysokości jakiej chcemy. 

Jeżeli tego dofinansowania nie otrzymamy, to staniemy pod takim znakiem zapytania, czy 

realizujemy to przedsięwzięcie z własnych środków, czy szukamy innego dofinansowania, czy 

po prostu czekamy na kolejne zewnętrzne finansowanie.” 

Pan Marcin Triebs:  Dobrze, wydaje mi się, że cały czas mówimy o tym samym, ale gdzieś się 

tutaj mijamy. Czyli otrzymamy dofinansowanie, jesteśmy optymistami, po to jest zaplanowany 

budżet, żeby optymistycznie na niego spojrzeć i wszystkie cele, jakie tutaj zostały sobie 

postawione, one powinny, miejmy nadzieję, że zostaną zrealizowane. Dostajemy 

dofinansowanie powiedzmy do kwoty netto, tak to ukróćmy.. Tu się zgadzamy. Podatek 

należny już nie jest kosztem kwalifikowanym do tej inwestycji. Tu się zgadzamy. Na 2025 rok 

zaplanowaliśmy w kosztach niekwalifikowanych, czyli do tego podatku 100 tys. zł. Tylko i 

wyłącznie to?” 

Pani Patrycja Kubiak: „Tylko to.” 
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Pan Marcin Triebs:  „Tu się zgadzamy. Natomiast pozostała różnica. kosztów 

niekwalifikowanych, na podstawie tego co otrzymaliśmy na sesję 9 października, ma wynosić 

ponad 1 100 000 zł, czyli ta różnica miliona zostanie przesunięta na 2026 rok. Czyli się 

zgadzamy, czyli od samego początku mówiliśmy to samo. Super. I właśnie moje pytanie polega 

na tym, dotyczy tego, że znowu mamy wydatki zaplanowane na kolejne lata, gdzie Rio, ja cały 

czas będę się do tego cofał, bo bardzo mnie zaniepokoiła ta opinia, ja sobie tak przeczytam to, 

co ja sobie zanotowałem. RIO zaznacza, że zgodnie z artykułem 226 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych, wieloletnia prognoza finansowa powinna być realistyczna i tego realizmu nie 

dopatrzył się w projekcie wieloletniej prognozy finansowej gminy Bojanowo na lata 2025-

2032, dlatego poczynił zastrzeżenie. Ja do tego niestety też podchodzę w taki sposób, jak tutaj 

RIO zaopiniowała, dlatego, że w wieloletniej prognozie finansowej tej inwestycji, jak właśnie 

termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Bojanowie, no nie było, więc dokładamy na 2026 

rok kolejną inwestycję, której RIO może nie widziała, natomiast Tego realizmu zaczynam się 

obawiać.”  

Pani Patrycja Kubiak: „Jeżeli chodzi o realizm, to realizm jest podniesiony ze względu na te 

różnice, o których tu wcześniej była dyskusja z panią Ewą Szczepaniak. I tutaj na myśli ma 

regionalna izba ten realizm. Ja tutaj też chciałam przybliżyć informacje, które są w 

objaśnieniach Wieloletniej Prognozy Finansowej, które wpływają tak naprawdę na dochody i 

wydatki bieżące budżetu. I tak na przykład w roku 2018 przez cały rok dotacje na wydatki 

bieżące wzrosły o 2 mln 95 tys.682 zł. W 2019 roku ten wzrost dotacji, jakie otrzymaliśmy, był 

o 4 mln 396 tys. Jeżeli chodzi o 2020 rok, przez cały rok wzrost tych dotacji był o ponad 5 mln. 

Jeżeli chodzi o 2021 rok, to jest prawie 3 mln. W 2022 roku ponad 5,5 mln. W 2023 roku to 

jest kwota 3,5 miliona. Na 24 października 2024 roku, czyli na dzień jakby ostatniej sesji, która 

była wprowadzana i zmiany do budżetu przed uchwaleniem projektu budżetu, ta różnica w 

dochodach bieżących po stronie dochodów i po stronie wydatków wynosiła 5,5 miliona. I to 

jest ten realizm. Dlatego na 2025 rok dochody bieżące na zadania zlecone, jakie otrzymujemy, 

czyli na utrzymanie ośrodka pomocy społecznej, na wypłatę świadczeń są w bardzo minimalnej 

wysokości. I te dotacje i te środki, które otrzymujemy w trakcie roku, wzrastają właśnie o te 

kwoty, które przed chwilą przybliżyłam. I tutaj jest to zastrzeżenie odnośnie tego braku 

realizmu, że jeszcze bardziej nie zostało to wyjaśnione, czy objaśnione w objaśnieniach, które 

zostały przedłożone do wieloletniej prognozy finansowej. Moim zdaniem przedstawienie to w 

takiej wersji tabelarycznej wydaje mi się, że wystarczy i pokazuje obraz tego, dlaczego tak jest 

planowane, są dochody i wydatki bieżące w latach następnych i w roku budżetowym. Skoro to 

jest za mało, no to następny projekt budżetu będzie bardziej uszczegółowione te objaśnienia w 

tym zakresie, które bardziej pokażą ten realizm, którego regionalna izba nie widzi, bo też nie 

ma wszystkich dokumentów.” 

Pan Marcin Triebs zapytał o tężnię solankową. Pani Katarzyna Sadowska, jest to bardzo świeży 

temat, jest w planie złożenia wniosków. Myślimy o tym, żeby wkomponować tężnię w Parku 

Kosynierów.  

Pani Marlena Jasińska zapytała o możliwość dofinansowania do budowy studni w 

Zaborowicach. Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała, że „ Na chwilę obecną proszę 

Państwa nie ma, bo gdyby były to takowe byśmy składali. Pojawiają się co rusz programy 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Wojewódzkiego 

Funduszu, który obserwujemy i jakkolwiek chociażby element tej inwestycji wpisywałby się w 

jakikolwiek program, to na pewno będziemy składać takie wnioski, na pewno będziemy w tym 

temacie pisać. Także obserwujemy cały czas.”  

Pani Burmistrz dodała: „Rzeczywiście te elementy, które się pojawiły w mojej prezentacji 

dotyczące tych nowych pozycji, których wcześniej nie mieliśmy okazji przedyskutować, to jest 

właśnie to, co powiedziała Pani Sekretarz. Na bieżąco pojawiają się nowe programy. Jednym z 

takich, bym powiedziała, dużych programów to jest budowa sieci kanalizacji sanitarnej i 
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wodociągowej. To jest program, który będzie ogłoszony już od stycznia, nie pamiętam którego 

dokładnie. Budowa tej sieci to jest szacunkowo około 2 mln zł, a kwota dofinansowania jaką 

możemy dostać to jest 100%. Także jak tylko pojawiają się jakiekolwiek horyzonty, to proszę 

mi wierzyć, że my to monitorujemy i składamy takie wnioski. Tak samo jeżeli chodzi o budowę 

boiska sportowego. Już wiemy, że są planowane takie programy. To nie jest żadną tajemnicą, 

bo można takie informacje znaleźć w internecie i gdzieś też, tak jak tutaj też Pani zastępca 

wspomniała, rozważamy czy moglibyśmy połączyć różne programy, żeby jak największą ilość 

takich środków pozyskać. Jeżeli chodzi o zastrzeżenie do mojego pokazu slajdów i kwot, a 

raczej braku kwot, jeżeli chodzi o nasz wkład własny, to takie bardzo szczegółowe dane 

przekazałam Państwu na komisji i oczywiście jeżeli jest taka wola, to mogę to dopowiedzieć. 

W większości to jest ponad 70% dofinansowania zewnętrznego, a w niektórych nawet 100% 

więc jeżeli chcecie Państwo oczywiście, żeby doprecyzować wszystkie te wnioski, to ja mogę 

to powtórzyć po prostu jeszcze raz.”  

Pani Katarzyna Gackowska zapytała o możliwość wymiany rur azbestowych do czego obliguje 

nas Unia Europejska, czy pojawiają się jakieś dofinansowania?  

Pani Burmistrz: „Na ten moment nie pojawiają się żadne programy, które pozwoliłyby nam na 

pozyskanie na to ośrodków zewnętrznych. Jeżeli oczywiście takowe się pojawią, to będziemy 

składać. Wracam też do tego, co powiedziałam na komisji. W pierwszej kolejności 

chcielibyśmy zawsze próbować pozyskiwać środki zewnętrzne. To, żebyśmy wymienili 25 km 

rur azbestowych. Tak, to jest raczej nierealne i myślę, że nie tylko nierealne, jeżeli chodzi o 

naszą gminę, tylko o większość gmin, bo to są znaczne środki, ale rzeczywiście monitorujemy 

i jak tylko się coś pojawi, to będziemy oczywiście składać.” 

Pani Daria Kuczyńska zapytała na jaki etapie jest realizacja inwestycji w Parku Kosynierów? 

Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała, że wykonawca tworzy dokumentację.  

 

Pan Przewodniczący zakończył dyskusję.  

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki. Autopoprawka została 

jednogłośnie przyjęta 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Uchwała został podjęta 13 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13,     PRZECIW: 1,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Rado Jarosław, Sikora Tomasz, 

Szczepaniak Ewa, Weber Norbert, Zając Jan. 
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PRZECIW: 1 

Triebs Marcin 

 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 

Panasewicz Anna 

 

Uchwała Nr IX/63/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2025-2032 stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

l) w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki. Autopoprawka została 

jednogłośnie przyjęta 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Uchwała został podjęta 14 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Weber Norbert, Zając Jan. 

 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 

Triebs Marcin 

 

Uchwała Nr IX/64/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 grudnia 2024 rok w sprawie 

uchwały budżetowej na 2025 rok stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

Do pkt. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań w niniejszym punkcie.  

 

Do pkt. 8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
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W związku z tym, że nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie na piśmie, Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

 

Do pkt. 9.  Wolne wnioski i informacje.  

 

Głos zabrał Pan Maciej Jagodziński dziękując Pani Burmistrz za nową aranżację sali sesyjnej, 

pogratulował podjęcia nowego budżetu. Pan radny powiatowy wraz z Panem Ireneuszem 

Młynkiem złożył życzenia noworoczne.  

Pan Marcin Triebs przypomniał o zbiórce elektrośmieci przez OSP Kawcze oraz przekazał 

informację od Stowarzyszeni Zgrani, że jest możliwość wsparcia stowarzyszenia poprzez 

przekazanie 1,5 % podatku. Pan Przewodniczący złożył zgromadzonym osobom życzenia 

noworoczne.  

Pani radna Alina Broniarz poinformowała, że wspólnota mieszkaniowa w Gołaszynie również 

przyłączyła się do zbiórki elektrośmieci dla OSP Kawcze,  jest możliwości pozostawienia ich 

oraz niezabrudzonej odzieży w Gołaszynie przy bloku 65A, w dniu 04 stycznia 2025 roku. 

Odbiór przez strażaków nastąpi tego samego dnia o godzinie 13:00.   

Na koniec głos zabrała Pani Burmistrz oraz Pani Ewa Szczepaniak składając zebranym 

życzenia noworoczne. 

 

Do pkt. 10 Zakończenie 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady o godzinie 

19:36.  

 

 

 

Protokolant        Przewodniczący 

 

 

Rita Janowicz        Marcin Triebs 

 

 

 

 

 


